
Zápis z VH – SPOV OK – 26. 2. 2019, Tištín 

V úvodu VH předseda SPOV OK Jiří Řezníček přivítal všechny zúčastněné, představil přítomné 

hosty a předal slovo starostce hostitelského městysu Tištín Aleně Wagnerové. Ta mj. 

pohovořila o projektu nedávno zrekonstruované sokolovny, ve které se jednání VH konalo.  

Následně předseda Řezníček seznámil všechny přítomné členy VH s programem jednání (v 

samostatné příloze) a navrhl zapisovatelku Kateřinu Kapkovou, ověřovatele zápisu Pavla 

Koláře a Jarmilu Stawaritchovou, mandátovou, návrhovou a volební komisi ve složení Jana 

Gerešová, Josef Londa, Pavel Kolář a Petra Kočnarová 

Olomoucký kraj zastoupili na jednání VH náměstci hejtmana Pavel Šoltys a Jan Zahradníček. 

Druhý jmenovaný mj. informoval o projektu Kolejová doprava 2019, přičemž zmínil, že do 

Olomouckého kraje směřuje z Německa dvanáct nových vlakových souprav. Ty budou jezdit 

převážně na Jesenicku. Náměstek Šoltys informoval o POV 2019, dále o soutěži Vesnice roku 

Olomouckého kraje a o národní putovní výstavě Má vlast cestami proměn. Za Odbor 

strategického rozvoje OLK se zúčastnili David Krmášek a Jana Olivíková. 

Dále vystoupili s krátkou zdravicí a příspěvkem místopředseda SPOV ČR Eduard Kavala, 

ředitelka SZIF pro Olomoucký a Zlínský kraj Kateřina Mračková, senátorka Jitka Chalánková, 

poslankyně Parlamentu ČR Zuzana Majerová Zahradníková a nově zvolený předseda krajského 

sdružení NS MAS Ondřej Večeř.  

Kateřina Mračková pozvala všechny přítomné na motivační seminář k SVR a na další akce v režii 

SZIF, které jsou zveřejněny na webových stránkách, konkrétně na odkazu www.szif.cz/cs/csv-

olomouc. Zmínila také, že se letos na úřadu SZIF pro Olomouc a Zlín sešlo 59 žádostí o dotaci 

na podporu sakrálních památek.  

Jitka Chalánková hovořila mj. o tématu RUD. Uvedla, že ona osobně je pro změnu dosavadního 

systému přerozdělování daní. Poukázala na to, že obce nabízejí volné prostory pro 

podnikatele, ale příjmy od nich mají minimální. Podle jejích zkušeností je v zahraničí naprosto 

jiná praxe. Proto je prý senátorka raději pro uvolnění daňových příjmů a „zbytečně je 

nemašličkovat“. Vyjádřila se také pro podporu malých a středních podnikatelů.  

Jako další téma zmínila Chalánková Poštu Partner. „Česká pošta už nebude vydírat, ale chce 

začít diskutovat,“ řekla doslova. Následně se do diskuze zapojili někteří starostové, kteří 

nejsou s jednáním České pošty příliš spokojeni. Nechtějí „suplovat“ další úkon veřejné správy. 

Na to Chalánková reagovala apelem na VH SPOV OK, aby vydala usnesení, že písemně vyzve 

ministerstvo vnitra, aby se současnou situací kolem České pošty zabývalo. Předseda Řezníček 

uvedl, že danou problematiku projedná na schůzi SPOV ČR. 

Poté předseda Jiří Řezníček seznámil členy VH s aktuálním stavem členské základny a 

s principem přerozdělování členských příspěvků, pozval přítomné na seminář na téma 

zadávání veřejných zakázek, který SPOV OK pořádá, a vyzval je k podávání námětů na další 

semináře. Předseda revizní komise Jaroslav Střelák poté přečetl závěrečnou zprávu o kontrole 

hospodaření SPOV OK. Předseda Řezníček navrhl členům VH schválení jednorázové odměny 

pro Jaroslava Střeláka ve výši 5 tisíc korun, za jeho celoroční práci pro revizní komisi (viz 

http://www.szif.cz/cs/csv-olomouc
http://www.szif.cz/cs/csv-olomouc


závěrečné usnesení). Člen předsednictva SPOV OK Josef Londa přednesl plán činnosti na rok 

2019 a předseda Řezníček seznámil přítomné s návrhem rozpočtu na rok 2019.  

Následovalo hlasování o tom, zda nové předsednictvo SPOV OK a revizní komise budou 

zvoleny přímou volbou. Poté proběhla přímá volba obou zmíněných orgánů SPOV OK. 

Člen VH SPOV OK, starosta obce Veselíčko Tomáš Šulák, promluvil mj. o projektu AGIS. 

Předseda krajského sdružení NS MAS Ondřej Večeř zdůraznil význam POV a poděkoval 

Olomouckému kraji za jeho realizaci. Prozradil, že si MASky na Olomoucku dělají ambice 

pořádat Leaderfest nebo národní konferenci Venkov. Předseda Řezníček s ním souhlasil v tom, 

že POV je pro obce důležitým finančním zdrojem, ale současně poznamenal, že jej překvapilo, 

že je nyní potřeba k žádostem přikládat i úředně ověřené usnesení obecního zastupitelstva.  

Na jednání VH opakovaně z různých úst zaznělo, že obce už se necítí jako samospráva, ale jako 

„něčí-správa“. Mj. to zmínil místopředseda SPOV ČR Eduard Kavala, když hovořil o 

problematice veřejně prospěšných prací. Běžně využívá jeho obec Bělotín téměř dvacet lidí na 

VPP, letos dostala povolení využít tímto způsobem jen jednoho člověka. VH následně schválila 

usnesení k této záležitosti (viz závěrečné usnesení).  

Závěrem jednání vyzval předseda Jiří Řezníček k účasti v soutěži Vesnice roku a k účasti 

v putovní výstavě Má vlast cestami proměn. 

Závěrečné usnesení: 

VH  s ch v a l u j e : 

 

1. Ověřovatelé zápisu  Pavla Koláře, Jarmilu Stawaritchovou.  

Zapisovatelku Kateřinu Kapkovou.  

2. Volební, návrhovou a mandátní komisi ve složení  Jana Gerešová, Pavel Kolář, Josef Londa, Petra 
Kočnarová 

3. Program jednání VH. 

4. Zprávu o hospodaření SPOV OK v roce 2018. 

5. Plán činnosti SPOV OK na rok 2019. 

6. Rozpočet SPOV OK na rok 2019 

 

VH  b e r e  na   v ě d o m í : 

7. Výroční zprávu SPOV OK za rok 2018 

8. Zprávu revizní komise SPOV OK za rok 2018 

9. Informaci o  VR 2019  

10. Informaci o Má vlast cestami proměn 2019 

 

VH volí členy předsednictva : 

 

1  Řezníček Jiří 

2 Ing. Brzák Jaroslav 



3 Mgr. Husičková Marta 

4 Ing. Mračková Kateřina 

5 Londa Josef 

6 Kapková Kateřina 

7 Gerešová Jana 

8 Wagnerová Alena 

9 Kočnarová Petra 

10 Cetkovský Stanislav 

11 Ing. Zavadilová Miroslava 

 

VH volí členy revizní komise : 

 

1 Střelák Jaroslav 

2 Kolář Pavel 

3 Krejčí Kateřina 

 

 

 

Zapsala: Kateřina Kapková 

 

Ověřovatelé zápisu: Pavel Kolář 

             Petra Kočnarová    

 

 

  

 

 


